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Mondelijke vraag van de h. VANRAES : Activiteiten bepaald naar de Vlaamse 

cultuurgemeenschap toe. 
 
De h. Vanraes wenst op het einde van deze legislatuur een aantal vragen te stellen omtrent 

de activiteiten van schepen Ledan in haar bevoegdheid van schepen van Cultuur, meer bepaald naar 
de Vlaamse cultuurgemeenschap toe. 

Sinds begin van de jaren negentig is onze gemeente steeds baanbrekend geweest op het vlak 
van de gelijkberechtiging van de taalgemeenschappen. 

Na de zogenoemde taalstrijd was Ukkel één van de eerste gemeenten , begin de jaren negentig 
, met taalgemengde lijsten. 

In het jaar 2000, nog voor de invoering van het gesubsidieerd Vlaams schepenmandaat, had ik 
de eer als Vlaming OCMW voorzitter te zijn. 

In 2004 werd mede onder de impuls van toenmalig staatssecretaris Eric André, de Vlaamse 
gemeentelijke bibliotheek geopend, die thans met meer dan 3000 ingeschreven leden een enorm 
succes kent. 

In hetzelfde jaar werd in samenwerking met toenmalig burgemeester Claude Desmedt, de 
eerste 11 juli viering in ons Ukkels gemeentehuis gevierd. 

De bouw van het ‘Huys’ als nieuw cultureel centrum werd door de gemeente aangemoedigd. 
In al die jaren, behartigde een Franstalige schepen van cultuur , met bijval , in zijn functie ook 

de belangen van de Ukkelse Vlamingen en Nederlandstaligen . 
Problemen werden altijd, tijdens de vele vergaderingen met de vertegenwoordigers van de 

Vlaamse gemeenschap, op een constructieve manier opgelost. 
Ukkel is geëvolueerd tot een sprankelend cultureel zeer diverse gemeente die tientallen 

verschillende cultuurgemeenschappen herbergt. 
Wettelijk zijn de Franse en Vlaamse gemeenschappen verantwoordelijk op vlak van onderwijs, 

cultuur en zorg voor iedere inwoner van ons gewest en onze Brusselse gemeenten zijn in bi-
communautair. 

Gelukkig hebben onze gemeenschappen nu ingezien, althans in Brussel, dat samenwerking 
essentieel is. 

Ook de Ukkelaars maken hun keuzes. 
Franstaligen sturen hun kinderen naar het Nederlands onderwijs, bezoeken en nemen deel aan 

activiteiten van het ‘Huys’ en omgekeerd gaan Vlamingen met veel plezier naar activiteiten 
georganiseerd door de Franse gemeenschap. 

Mijn gans politiek leven heb ik hiervoor geijverd en ik vind dit fantastisch.(samen met Christos 
Doulkeridis heb ik hiervoor nog de Condorcet prijs mogen ontvangen) 

Cultuur verenigd wanneer ze gebaseerd is op openheid en respect. 
Essentieel blijft het , binnen het kader van het gemeentelijk beleid , noodzakelijk , op vlak van 

cultuur ,om de samenwerking met alle cultuuractoren te bestendigen en aan te moedigen. 
Daartoe is permanent overleg, niet alleen binnen de gemeente, maar ook naar de 

subsidiërende overheden noodzakelijk. 
Zoals u weet beperkt de taak van de schepen van cultuur niet tot lintjes knippen en een 

sporadische toespraak. 
Ik verneem dat uw overlegmomenten met ‘het Huys’ minimaal zouden zijn en de 

gemeentelijke Vlaamse cultuurcoordinator , veel minder dan vroeger, ingezet wordt in de realisatie 
van zijn opdracht. 
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Ik dank u me gerust te stellen en me te willen inlichten over concrete initiatieven, realisaties 
en plichtplegingen inzake uw bevoegdheden zowel naar de Vlaamse bibliotheek , het ‘Huys’ als naar 
de Vlaamse subsidiërende overheid toe. 

 
Schepen Ledan is van mening dat de bezorgdheid van de h. Vanraes legitiem maar grotendeels 

ongegrond is.  
Zij wenst dan ook de geest waarin zij haar schepenmandaat uitoefent ten dienste van de 

Franstalige - en ook de facto Nederlandstalige - cultuur te verduidelijken, alsook de aard van het werk 
van de coördinator Lokaal Cultuurbeleid (en niet de coördinator Vlaams Cultuurbeleid).  

Schepen Ledan bracht hulde aan de h. Vanraes' onvermoeibare verdediging van de 
Nederlandstalige cultuur en de Nederlandstalige gemeenschap in Ukkel. Dankzij het werk van de hh. 
Vanraes en Cornelis zal de Nederlandstalige bibliotheek ongetwijfeld het daglicht zien.  

Zoals de h. Vanraes terecht opmerkt, brengt cultuur mensen samen als ze gebaseerd is op 
openheid en respect. Daarom verdedigt schepen Ledan sinds het begin van haar mandaat niet alleen 
Nederlandstalige culturele instellingen maar ook culturele diversiteit en respect voor alle verschillen. 
Zowel op persoonlijk als op politiek vlak waardeert ze de aanpak van culturele actie door de Vlaamse 
Gemeenschapscommissie (VGC). Het is een heel specifieke aanpak, anders dan wat we aan Franstalige 
kant zien.  

De h. Vanraes heeft gelijk als hij zegt dat het werk van een schepen van Cultuur zich niet mag 
beperken tot het houden van toespraken op het Feest van de Vlaamse Gemeenschap of op 
vergaderingen van de Cultuurraad, het orgaan waar het Nederlandstalig cultureel centrum 'het Huys', 
de Nederlandstalige bibliotheek en de coördinator Lokaal Cultuurbeleid elk jaar samenkomen.  

Schepen Ledan heeft zich ervoor ingezet dat het Huys structurele steun van de gemeente krijgt 
en dat is sinds 2021 het geval: het toegekende bedrag, verhoogd in 2024, is nu € 7.000. Schepen Ledan 
hoopt dat dit bescheiden bedrag in de toekomst verder wordt verhoogd.  

Met het Huys worden tal van projecten georganiseerd om deze instelling, die dankzij haar werk 
in het veld een kwalitatief hoogstaand programma heeft kunnen samenstellen, meer bekendheid te 
geven. Het Lichtfeest, geïnitieerd in 2022, vond in 2023 plaats in het Huys en in de aangrenzende wijk. 
In maart 2024 werd de 2de Ontmoeting van culturele actoren uit Ukkel bewust in het Huys 
georganiseerd, in samenwerking met de Nederlandstalige muziekacademie, om deze locatie meer 
bekendheid te geven bij de artiesten en culturele actoren van de gemeente. Er worden ook tal van 
eenmalige projecten georganiseerd in het Huys wanneer het team reageert op uitnodigingen van het 
gemeentebestuur (Kunstenaarsparcours, Zomercarrousel, Nieuw Wolvendael, Muziekfeest). Schepen 
Ledan noemde ook de ontwikkeling van een artistiek project met de slamkunstenaar Ismé in 2022.  

Schepen Ledan zorgt ervoor dat er minstens drie keer per jaar formeel overleg plaatsvindt 
tussen de gemeentelijke dienst Cultuur en de directie van het Huys om gezamenlijke projecten en 
geplande samenwerkingsverbanden te bespreken. De directie van het Huys vindt het niet nodig om de 
frequentie van deze bijeenkomsten te verhogen. 

Schepen Ledan zal het college ook voorstellen om het Huys aan het begin van het nieuwe 
schooljaar gebruik te laten maken van de digitale infoborden van Decaux om zichzelf te promoten.  

De informatie over het Huys in het Wolvendael magazine zal weer in de oorspronkelijke lay-
out worden ingevoerd, omdat de nieuwe optie die de directie heeft gekozen niet naar de zin van het 
bestuur is.  

De taken van de coördinator Lokaal Cultuurbeleid staan beschreven in artikel 30. De 
coördinator zorgt voor de coördinatie van de acties volgens het plan dat is opgesteld door de 
structurele partners, in dit geval het Huys en de Nederlandstalige bibliotheek, en dat is goedgekeurd 
door de gemeenteraad.  

Schepen Ledan bedankt de coördinator Lokaal Cultuurbeleid Jonas Van Den Bulcke en zijn 
deeltijdse assistente, Céline Jacquet, verantwoordelijke van de dienst Cultuur, het hele team van het 
Huys en niet te vergeten het personeel van de Nederlandstalige bibliotheek, waarvan de menselijke 
en financiële middelen werden uitgebreid, voor hun werk.  
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De h. Vanraes benadrukt dat de Nederlandstalige en Franstalige gemeenschappen zich altijd 
hebben ingezet om de culturele dienstverlening voor de hele Ukkelse bevolking te optimaliseren. 

Volgens de grondwettelijke bepalingen zijn de twee gemeenschappen verantwoordelijk voor 
de cultuur voor alle inwoners van het Brusselse gewest. Het is dan ook van cruciaal belang dat dit tot 
uiting blijft komen in een zo nauw mogelijke samenwerking in Ukkel. 

De h. Vanraes herinnert er bijvoorbeeld aan dat Franstalige, Engelstalige en andere artiesten 
hebben opgetreden in de concertzaal van het Huys. Dergelijke initiatieven zijn bijzonder welkom en 
moeten herhaald worden.  

De h. Vanraes benadrukt ook de noodzaak om voortdurend in contact te blijven met de 
subsidiërende instanties om de nodige financiering te verkrijgen. 

 
Schepen Ledan is het volledig eens met de h. Vanraes. 
Sinds het begin van haar mandaat heeft ze verschillende bezoeken gebracht aan het kabinet 

van minister Pascal Smet om de zaak van de Nederlandstalige bibliotheek te bepleiten en de subsidies 
te verkrijgen die nodig zijn voor de werking ervan. Hiervoor werd een overeenkomst getekend met de 
Vlaamse Gemeenschapscommissie (VGC). 

Via de VGC is ook andere financiering binnengehaald. 
Schepen Ledan vindt het belangrijk dat er in het Huys voorstellingen zijn in alle talen. 
Ze wees er ook op dat Nederlandstalige artiesten ook hebben opgetreden in het Cultureel 

Centrum. 


